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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów 

oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego, 

odbytego w dniu 29.01.2019r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz. 14:00- 16:20. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej 

w Sępólnie Krajeńskim      - Elżbieta Estkowska 

5. Powiatowy Lekarz Weterynarii w Sępólnie Krajeńskim - Małgorzata Majewska 

6. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku - Adam Kubiak 

7. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg 

UM w Więcborku       - Tomasz Fifielski 

 

Obradom połączonych Komisji RM przewodniczył p. Stanisław Piłka Przewodniczący 

Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego RM w Więcborku. 

 

Na wstępie Przewodniczący Komisji powitał wszystkich zebranych i przypomniał porządek 

obrad spotkania, który przedstawiał się następująco: 

 

1. Informacja Powiatowego Inspektora Sanitarnego oraz Powiatowego Lekarza Weterynarii  

o bezpieczeństwie sanitarnym i weterynaryjnym na terenie gminy Więcbork. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2019. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie gminy Więcbork”. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 

pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Więcbork na cele niezwiązane  

z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu. 

5. Sprawy różne. 

 

Porządek obrad przyjęto bez zmian. 

 

W dalszej części przystąpiono do realizacji tematyki, zgodnie z czym Przewodniczący 

Komisji poprosił o zabranie głosu przez Przedstawiciela Powiatowej Weterynarii  

w Sępólnie Krajeńskim  lek. Wet. p. Małgorzatę Majewską. 
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Inspektorat Weterynarii prowadzi monitorowanie występowania chorób zakaźnych zwierząt, 

które są zwalczane z urzędu zgodnie z ustawą o zwalczaniu chorób zakaźnych u zwierząt. Na 

terenie gminy Więcbork taka choroba w roku 2018 nie wystąpiła. Był natomiast jeden 

przypadek wystąpienia choroby Aujeszky'ego u świnki Wietnamki w miejscowości 

Zabartowo. Świnka za odszkodowaniem została uśmiercona. Był to przypadek incydentalny 

związany z tym, że zanim nastąpiło zamknięcie zwierząt z gatunku świń w obiektach, 

związku z afrykańskim pomorem, świnka ta była zwierzątkiem „towarzyszącym” 

spacerującym i gdzieś kontakt z ww. wirusem nastąpił. W tym przypadku może być problem 

kiedy Weterynaria będzie występowała o uznanie całego regionu za urzędowo wolny od 

występowania choroby Aujeszky'ego. Zależy to od tego, czy uznane zostanie to za incydent tj.  

nieznaczący epizod występowania tej choroby w powiecie sępoleńskim, czy nie. W tej materii 

odbyło się spotkanie z producentami trzody chlewnej, na którym zapytano o opinię odnośnie 

wystąpienia o uznanie naszego regionu za urzędowo wolny od choroby Aujeszky'ego, czy nie. 

Producenci świń wyrazili aprobatę za wystąpieniem o uznanie regionu za wolnego od 

choroby, gdyż jeżeli cały kraj uzyska taką opinię, a powiat sępoleński nie może to stanowić 

blokadę dla lokalnych hodowli. Jeżeli chodzi o obserwację zwierząt w kierunku wścieklizny, 

to gmina Więcbork jest przodująca w pogryzieniach, niemniej obserwacje zwierząt nie 

potwierdziły występowania choroby. Badane są także zwierzęta dzikie, które zachowania 

mogłyby wskazywać na zakażenie wirusem ale na dzień dzisiejszy w pobranym materiale nie 

stwierdzono zakażeń. W przypadku afrykańskiego pomoru świń na razie powiat jest poza 

strefą występowania tego wirusa. Badane są dziki powypadkowe i dziki padłe. Na 

dwadzieścia  pięć dzików zebranych jako takie, pięć pochodziło z gminy Więcbork, trzy padłe 

znalezione na terenie Pęperzyna, Puszczy i Chłopigostu. Odnotowano jeden przypadek 

zniknięcia dzika który został zapakowany oznakowany i przygotowany do przewiezienia 

przez Zakład utylizacyjny. Zdarzenie miało miejsce w Dorotowie. W ubiegłym roku 

prowadzony był pilotażowy odstrzał sanitarny, do którego były wyznaczone trzy koła 

łowieckie. Odstrzał dotyczył dwudziestu pięciu sztuk dzików na terenie powiatu. 

Lekarz Weterynarii wspomniała również, że dochodzą do Inspektoratu informacje, że tucz  

kontraktowy świń i bydła nie jest nadzorowany przez inspekcję weterynaryjną. Stwierdzenie 

to nie ma odzwierciedlenia w rzeczywistości, gdyż jest jak najbardziej nadzorowany,  

a ubojnie podlegają wszelkim prawom obowiązującym w kraju i Unii Europejskiej. Na dzień 

dzisiejszy jest blokada siedziby stada bydła, która ma tucz kontraktowy z Zakładami 

Mięsnymi Biernackiego i nie mają wszystkich wymaganych dokumentów. Poza tym do 

Inspektoratu zgłasza się coraz więcej rolników zainteresowanych  działalnością rolniczego 

handlu detalicznego. Zarejestrowanych zostało trochę sprzedaży jaj i miodu oraz jedno 

gospodarstwo, które wytwarza produkty mleczne i mleko z krowy. Właściciele tegoż 

gospodarstwa, to ludzie świadomi, wiedzący co robią i jak należy taką działalność prowadzić, 

których Gmina jak najbardziej powinna w tych działaniach wspierać i reklamować. Zgłosiła 

się też jedna osoba z Wituni, która ma pomysł na produkcję mięsa i produktów mięsnych  

z własnych sztuk bydła i z zakupionego mięsa wieprzowego. Osoba ta chce skorzystać ze 

środków unijnych w celu uruchomienia działalności i też ma dobre pomysły na jej 

prowadzenie. Przepisy odnoszące się do uruchamiania tego typu działalności są bardzo 

ogólne, każdy przypadek rozpatrywany jest oddzielnie i uzgadniany, co należy spełnić aby 

taka żywność spełniała warunki sanitarno-higieniczne oraz standardy zdrowotne i mogła 
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trafić na rynek. W temacie uboju zwierząt na użytek własny od połowy roku 2018 pojawiło 

się Rozporządzenie nakazujące posiadanie do takiego uboju przeszkolenia. Przeszkolenie 

organizowane jest przez Powiatowego Lekarza Weterynarii i każdy, kto chciałby mieć takie 

przeszkolenie, może w nim uczestniczyć bez obciążenia finansowego tj. bezpłatnie Jedno 

takie szkolenie odbyło się jesienią 2018r. i uczestniczyło w nim około dwudziestu osób. 

Kolejne zaplanowane jest na 8 lutego 2019r. i na razie zgłosiło się do uczestnictwa osiem 

osób. Szkolenie kończy się wydaniem zaświadczenia. Z uwagi na ograniczone możliwości 

lokalowe grupa szkoleniowa nie może być zbyt liczna, a o zakwalifikowaniu decyduje 

kolejność zgłoszeń. Szczegółowa informacja o szkoleniach znajduje się na stronie 

Internetowej Powiatowego Inspektoratu Weterynarii w Sępólnie Krajeńskim. Odpłatność 

wynosi 17,00 zł tj. wartość opłaty skarbowej za wydane zaświadczenie. Referując odniosła się 

też do nagłośnianym ostatnio w mediach uboju sanitarnym i sprzedaż zwierząt nie nadających 

się do transportu. Cała odpowiedzialność za sprzedaż takich zwierząt i ich przerób spoczywa 

na hodowcy zwierząt i do tego, kto takie zwierzęta przerabia w sposób nielegalny. Zwierzęta, 

które nie są w stanie utrzymać pozycji stojącej i chodzić, nie mogą być transportowane. Takie 

sztuki bydła podlegają ubojowi sanitarnemu, które może być przeprowadzone  

w gospodarstwie ale pod nadzorem lekarza weterynarii. Potem taka tusza po wytrzewieniu 

przewożona jest do rzeźni, gdzie ma badanie poubojowe.  

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak pytał, czy odnotowano w ostatnim czasie jakieś ogniska ptasiej grypy. 

 

Na razie tego wirusa nie ma – Lekarz Weterynarii. 

 

Radny Jacek Kabattek pytał o szkolenie dotyczące uboju. Z tego, co wie takie szkolenie 

ostatnio prowadzone było na terenie gminy Nakło i tam było odpłatne. Koszt 300,00 zł. 

 

To szkolenie, o którym mówi radny przeprowadzała firma zewnętrzna. Było to skierowane 

dla osób, które chcą prowadzić ubój w rzeźni, bądź usługowo komuś ubijać, nie na swój 

własny użytek  - Lekarz Weterynarii. 

 

Radny Kabattek poruszył też kwestię stada danieli, które jest własnością osoby prywatnej  

i wchodzi w szkodę okolicznym rolnikom. Pytał, czy w tej kwestii można coś zrobić np. 

oznakować te sztuki z prywatnego chowu. Za chwilę rozpoczną się zebrania  

w poszczególnych sołectwach i an pewno w Dalkowie pojawi się pytanie dotyczące tej 

właśnie sprawy. 

 

Lekarz Weterynarii odpowiedziała, że ma obowiązku oznakowania danieli, a jedynie 

rejestracja hodowli, jako hodowla zwierząt  utrzymywanych na zasadach zwierząt 

gospodarskich. Ta hodowla jest zarejestrowana i trudno stwierdzić, które zwierzęta do kogo 

należą, które przychodzą z zewnątrz, a które z ogrodzenia. Jest też poniekąd wina 

mieszkańców, którzy te zwierzęta dokarmiali. 

 

Nikt ich tam nie zachęca żeby przychodzili, a zwierzęta te po prostu niszczą uprawy – mówił 

radny Kabattek. 

 

Weterynaria zajmuje się zwierzętami w dobrostanie zachowanym - Lekarz Weterynarii. 
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Burmistrz Więcborka podejmując temat stwierdził, że temat rzeczywiście przewija się od 

jakiegoś czasu. Tak, jak powiedziała Lekarz Weterynarii problem polega na tym, że nie ma 

obowiązku znakowania takich zwierząt, gdyby był w dużej mierze sprawa by się rozwiązała. 

Sam wielokrotnie rozmawiał z właścicielem stada, który twierdzi, że te zwierzęta wchodzące 

w szkodę nie są jego, a dzikie. Są to zwierzęta stadne, więc jedne do drugich idą. Rozmowy 

jakie podejmowano, nie tylko dotyczyły właściciela i Powiatowego lekarza Weterynarii ale 

również z kołem łowieckim, które odpowiada za ten teren  i na dzień dzisiejszy  

w inwentaryzacji tegoż Koła nie ma żadnego daniela. Jeżeli tak jest to nie mogą oni wystąpić  

o odstrzał. Burmistrz jest też po rozmowach z łowczym z tego terenu i ustalił, że  

w inwentaryzacji, którą będzie przeprowadzał, ujmie daniele i wówczas będzie mógł wystąpić 

o odstrzał. Są oczywiście pewne obwarowania prawne, co do odstrzału. W tym konkretnym 

miejscu z racji bliskości zabudowań mieszkalnych, pewnych rzeczy nie będzie można 

przeprowadzić ale może kiedy jedna., dwie czy trzy sztuki zostaną odstrzelone, to być może 

znajdzie się właściciel albo okaże się, że rzeczywiście są to dziko żyjące zwierzęta. Należy 

mieć też świadomość, że zwierzęta stanowią nie tylko zagrożenie dla upraw ale i zagrażają 

bezpieczeństwu na drodze wojewódzkiej wzdłuż której się przemieszczają, czy bytują.  

 

Radny Andrzej Wenda pytał, co w przypadku, gdy np. w okresie weekendu dochodzi do 

jakiegoś zdarzenia tj. złamania nogi przez zwierze gospodarskie, a danym gospodarstwie nie 

ma osoby, która ma odpowiednie przeszkolenie.  

 

Jeżeli nie ma innego wyjścia, to zgodnie z przepisami uśpić takie zwierzę - Lekarz 

Weterynarii. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

W kolejnym punkcie obrad Komisji radni wysłuchali Informacji Dyrektor Powiatowej 

Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej p. Elżbiety Estkowskiej, na temat bezpieczeństwa 

sanitarnego na terenie gminy Więcbork w roku 2018. 

 

Informacja stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak podziękował Dyrektor za solidnie przygotowaną informację. Wyraził 

też zaniepokojenie, jedną z informacja, która przekazała odnośnie planów budowy  

w Runowie Krajeńskim  chlewni. Chciał wiedzieć u kogo ta chlewnia ma powstać. 

 

Dyrektor SANEPID odpowiedziała, że takich danych ujawniać nie może. 

 

Radny Antczak poprosił zatem, by wskazała, czy inwestycja ma powstać w centrum wsi, czy 

w innej części sołectwa. 

 

Dyrektor SANEPID stwierdziła, że w danej chwili trudno jest jej wskazać to miejsce. 

 

Radny Antczak wskazał, że w Runowie jest już problem z jedną, z prowadzonych hodowli 

świń. Trudno przebywa się w pobliżu tej lokalizacji z uwagi na uciążliwy fetor. Swego czasu 

broniono się przed powstaniem biogazowi, która zdaniem przeciwników inwestycji miała 
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rzekomo powodować nieprzyjemny zapach. Natomiast w tym przypadku smród jest naprawdę 

dotkliwy i jest dobrze. Dlatego też chciałby wiedzieć, gdzie miałaby powstać inwestycja. 

 

Nie ma problemu. W tej chwili trudno jest jej powiedzieć, gdzie dokładnie. Społeczeństwo 

nasze winno bardziej sprawdzać strony internetowe Burmistrza, ponieważ każde 

przedsięwzięcie tego typu musiało mieć ocenę oddziaływania na środowisko. Te oceny muszą 

być publikowane na stronie BIP Gminy Więcbork. Społeczeństwo na etapie planowania 

inwestycji tj. przed rozpoczęciem ma prawo wypowiedzenia się. Sprawdzę, jakiego podmiotu 

to dotyczy tzn. gdzie ma powstać inwestycja. Zdajemy sobie sprawę z tego, że złowonne 

zapachy stanowią nie tyle zagrożenie zdrowotne, co szczególną uciążliwość dla życia 

mieszkańców. Na pewno w zabudowie zagrodowej nie powinno być tego typu obiektów. 

Skargi tego typu docierały do Sanepid-u z miejscowości Płocicz, gdzie również prowadzona 

jest taka hodowla. Ewentualnie, jeżeli już pojawiają się nieprzyjemne zapachy na podmiocie 

można wymusić wprowadzenie pewnych działań udoskonalających, które obniżą emisje tych 

złowonnych zapachów np. filtry, zmiana paszy itp. Trzeba zacząć konkretnie działać w tym 

zakresie nie tylko mówić że jest źle – mówiła Dyrektor SANEPID. 

 

Radny Wenda podał, że ustawa o dobrostanie zwierząt nakłada na rolników karmienia 

zwierząt gospodarskich odpowiednimi paszami i pojenia odpowiedniej jakości wodą. Wielu 

rolników borykało się z problemami tego typu, że podawało zwierzętom wodę z własnego 

ujęcia do badania i po kilkukrotnym chlorowaniu nie nadawała się ona do spożycia. 

Oczywiście pozostaje wodociąg, ale co w sytuacji, kiedy i w wodociągu pojawiają się 

związki, które również eliminują ja jako zdatną do spożycia.  

 

Dyrektor SANEPID odpowiedziała, że jeżeli woda nie nadaje się do spożycia pojawia się 

całkowity zakaz jej spożywania i wydawane są stosowne komunikaty dla mieszkańców. Do 

celów gospodarczo bytowych woda taka może być spożywana, więc ujęcie nie jest całkowicie 

zamykane. Obecnie przy przekroczeniach mikrobiologicznych, kiedy występują 

mikroorganizmy niechorobotwórcze woda jest warunkowo zdatna do spożycia i taka woda 

może być podawana również zwierzętom. 

 

Burmistrz Więcborka zabierając głos nawiązał do tematu szczepień dzieci, który został 

również wywołany w przedłożonej informacji. Usłyszano dane o ilości osób już w tej chwili 

nie zaszczepionych, prosił jednak o wskazanie, jakie w tej materii są podejmowane działania  

i na ile są one skuteczne. Problem narasta, ruch antyszczepionkowy działa coraz prężniej,  

a konsekwencją jest powrót chorób które wydawałoby się zostały wyeliminowane właśnie 

przez szczepienia ochronne. Sam zastanawia się, czy nie wprowadzić jakiś regulacji 

dotyczących przyjmowania dzieci do Klubu Dziecięcego, w przypadku którego rodzic nie ma 

obowiązku posyłania dziecka do palcówki.  

 

Dyrektor SANEPID wyraziła wprost, że działania instytucji którą reprezentuje, w tym 

zakresie są nieskuteczne. Działania prowadzone są na zasadzie postępowania egzekucyjnego 

tzn. wpierw przychodnia powiadamia SANEPID o odmowie szczepienia dziecka przez 

rodzica. Następnie SANEPID nawiązuje kontakt z rodzicami i podejmuje temat szczepień, 

wysyła pisma, przekierowuje na odpowiednie strony internetowe, na których podawane są 

wiarygodne wyniki badań odnośnie szczepień. Jeżeli ten sposób okazuje się nieskuteczny, 

SANEPID, jako wierzyciel przekazuje ta sprawę do Wojewody, który nakłada grzywnę  

w celu przymuszenia /najczęściej jest to kwota 500,00 zł/. Od decyzji Wojewody rodzice 

mają prawo się odwołać. Odwołanie przybiera np. formę czterdziestu pytań, na które Sanepid 

musi odpowiedzieć. Ruch antyszczepionkowy to dziś już instytucja, która ma swoich 

prawników i to oni najczęściej przygotowują pisma  w trybie odwoławczym. Sanepid 
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odpowiada na pytania, po czym otrzymuje kolejne, a w momencie uzyskania wyczerpujących 

odpowiedzi, odwołują się do Wojewódzkiego Inspektoratu Sanitarnego, ten podtrzymuje 

decyzję Powiatowego Inspektora o nałożeniu grzywny, następnie sprawa trafia do sądu, gdzie 

najczęściej są orzeka o powinności poddaniu się szczepieniom ale szczepienia są co prawda 

obowiązkowe ale nie przymusowe. Sprawy tego typu prowadzone przez Powiatowy 

Inspektorat Sanitarny ciągną się już od 4-5 lat, a jeżeli osoby nie są w stanie zapłacić 

grzywny, to pozostają one nieściągalne. Zdarza się, że rodzice wypisują dzieci z Przychodni  

i dzieci są pozbawione podstawowej opieki zdrowotnej, a jeżeli tak jest to żadna przychodnia 

nie informuje, że dzieci nie są zaszczepione. Są też przypadki, że dzieci zmieniają imiona  

i nazwiska dzieci i takie przypadku występują na terenie gminy Więcbork. Działania te są 

naprawdę daleko idące i wobec tego na dzień dzisiejszy działania Sanepid w tej mierze są 

nieskuteczne.  Skuteczność jest w przypadku szczepienia na błonnicę i tężec osób osiemnasto 

i dziewiętnastoletnich, które po upomnieniu, czy rozmowach najczęściej poddają się 

szczepieniu, ale to jest już ich decyzja nie rodziców z racji ich pełnoletniości. Problem 

powoduje też migracyjność tj. kiedy rodzice wyjeżdżają za granicę pozostawiając dzieci pod 

opieką babci, lub innych opiekunów, bądź gdy dziecko rodzi się poza granicami kraju, gdzie 

obowiązuje inny kalendarz szczepień. Trzeba jednak pamiętać, że kalendarz szczepień 

uzależniony jest od sytuacji epidemiologicznej występującej w danym kraju.   

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję.   

 

W tej części posiedzenia Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Więcbork na rok 2019. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w Bydgoszczy nr DBD-804-18/18 z dnia 11 

stycznia 2019 r. zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 75109 o kwotę 250,00 zł z 

przeznaczeniem na przechowywanie depozytów zawierających dokumenty z wyborów 

organów jednostek samorządu terytorialnego zarządzonych na dzień 21.10.2018 r. W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4210. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.4.2019 z dnia 24 stycznia 2019 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85215 o kwotę 2.167,34 zł z przeznaczeniem 

na sfinansowanie wypłat zryczałtowanych dodatków energetycznych dla odbiorców 

wrażliwych energii elektrycznej oraz kosztów obsługi tego zadania realizowanego przez 

gminy w wysokości 2% łącznej kwoty dotacji wypłaconych w gminie. W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §3110, §4210, §4300. 

3. Wprowadza się do budżetu Gminy Więcbork plan finansowy w zakresie dochodów i 

wydatków na realizację programu grantowego pn.: „Podniesienie kompetencji cyfrowych 

mieszkańców województw: kujawsko-pomorskiego i łódzkiego” w ramach Programu 

Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014 – 2020. Umowa o powierzenie grantu nr 

10/81/FPGP/2018 z 04.12.2018 r. określa wielkość grantu na poziomie 148.320,00 zł, co 

stanowi 100% kwoty wydatków kwalifikowanych projektu. Projekt nie przewiduje wydatków 

niekwalifikowanych. W ramach projektu zakłada się zakup sprzętu komputerowego wraz z 

osprzętem i przeprowadzenie szkoleń dla mieszkańców Gminy Więcbork. Szkolenia mają na 

celu podniesienie kompetencji cyfrowych uczestników, co przyczyni się do skuteczniejszego 

zaistnienia na rynku pracy, wzrostu ambicji społeczno-zawodowej, wzrostu kompetencji 

osobistych, niwelowania barier, przeciwdziałania wykluczeniu kulturowemu i społecznemu. 
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Plan finansowy dochodów projektu ujęto w rozdziale 85395 w §2057 w kwocie 89.320,00 zł i 

w §6257 w wysokości 59.000,00 zł (zakup sprzętu komputerowego). Po stronie wydatków w 

rozdziale 85395 ujęte zostały zarówno wydatki majątkowe (59.000,00 zł) oraz bieżące 

związane z organizacją szkoleń w kwocie 89.320,00 zł (wynagrodzenie instruktorów, 

promocja projektu, wynajem sal, catering, materiały biurowe i koordynacja projektu). 

4. Dokonano zmiany klasyfikacji budżetowej w zakresie rozdziału dla planu finansowego 

odsetek należnych od zaległości w opłacie za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Z rozdziału 90002 z §0910 kwota 1.500,00 zł została ujęta w rozdziale 90026 w §0910. 

5. Dokonuje się następujących zmian w planie finansowym wydatków bieżących: 

- w rozdziale 60016 w §4040 zmniejsza się plan o kwotę 638,00 zł, 

- w rozdziale 60095 w §4040 zwiększa się plan o kwotę 668,00 zł, 

- w rozdziale 75011 pomiędzy §4040 a §4010 dokonuje się przeniesienia kwoty 47,00 zł, 

- w rozdziale 75023 w §4040 zmniejsza się plan o kwotę 1.363,00 zł, 

- w rozdziale 90002 pomiędzy §4040 a §4010 dokonuje się przeniesienia kwoty 26,00 zł 

Korekty planu wynikają z ustalenia ostatecznej liczby pracowników i kwoty należnego im 

dodatkowego wynagrodzenia rocznego za ur. 

6. W rozdziale 75022 w §4300 zwiększa się plan finansowy o kwotę 7.400,00 zł celem 

zapewnienia środków na zakup usług transmisji online sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

7. W rozdziale 75095 w §4360 zwiększa się plan finansowy wydatków bieżących o kwotę 

2.000,00 zł celem zakupu usług telekomunikacyjnych w budynku CAS w Więcborku i dla 

ławki „Niepodległości”. 

8. W rozdziale 75412 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup motopompy dla 

OSP Zakrzewek”. Całkowita wartość zadania to 36.000,00 zł. Zadanie ma być 

współfinansowane z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach RPO WK-P. 

Jest to projekt pn.: „Nowoczesne służby ratownicze”. Liderem projektu jest Oddział 

Wojewódzki Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej województwa 

kujawsko-pomorskiego. Zgodnie z podpisanym porozumieniem faktura wystawiona będzie na 

Gminę Więcbork, ze wskazaniem płatników faktury: Gmina Więcbork – wkład własny 

(15%), i Lider w części współfinansowania z EFRR (85%). Środki na pokrycie wkładu 

własnego zabezpieczone były w §4210. 

9. Dokonano rozwiązania części rezerwy ogólnej (rozdz. 75818§4810) na kwotę 184.967,00 

zł w celu sfinansowania zadania opisanego w pkt. 6, 7 i 11 uzasadnienia. 

10. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków bieżących pomiędzy rozdziałem 

90019 §4300 a rozdziałem 90005 §4300 o kwotę 1.200,00 zł celem zapewnienia środków na 

usługę monitorowania jakości powietrza (smog) w Więcborku. 

11. Zwiększa się plan finansowy w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa mola przy 

Promenadzie na Jeziorze Więcborskim wraz z infrastrukturą towarzyszącą” o kwotę 

176.900,00 zł celem rozstrzygnięcia przetargu na wyłonienie wykonawcy zadania. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Przewodnicząca RM zapytała dla kogo te komputery mają być przeznaczone. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że po realizacji programu szkoleń stanowić one będą 

mienie szkoły. Beneficjentem jest Gmina Więcbork. Wyznaczony koordynator Projektu 

będzie się zajmował wyborem instruktorów, którzy przejdą specjalne szkolenie w Toruniu,  

a po tym szkoleniu, w konkretnych blokach tematycznych, wezmą udział mieszkańcy gminy 

Więcbork. Co do miejsca trudno jej na dziś to konkretnie wskazać, prawdopodobnie kursy 

odbywać się będą w placówkach szkolnych. 
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Radna Dorota Wnuk nawiązała do procedury przetargowej – wyłonienia wykonawcy na 

budowę molo. Rozumiała, że Gmina ma się ugiąć, bo nie ma żadnego wykonawcy, który 

wykonałby zadanie z kwotę zabezpieczoną na ten cel w budżecie gminy. 

 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że jeżeli chodzi o tą inwestycję, to tak, jak wskazała 

Skarbnik, było to już trzecie podejście – przetarg na wyłonienie wykonawcy. Nie wie, czy jest 

to kwestia „ugięcia się”, czy po prostu podjęcia decyzji - czy Gmina realizuje to zadanie, czy 

nie. W tej chwili tylko przed takim dylematem stoi Gmina. Pod koniec poprzedniej kadencji, 

jak i w programie wyborczym to zadanie inwestycyjne było wpisane do realizacji. W ostatnim 

przetargu zgłosiło się sześciu oferentów – firm i nic nie wskazuje na to, by unieważnienie 

tego przetargu i ogłoszenie czwartego spowoduje zmniejszenie kwoty. Uważał wręcz, że  

w takiej sytuacji ceny mogłoby jeszcze znacząco pójść w górę. Po pierwsze dlatego, że rynek 

wykonawców i materiałów jest taki nie inny tj. kurczy się a ceny rosną, no i należy pamiętać  

o jeszcze jednej istotnej rzeczy, a mianowicie o terminie wykonania tej inwestycji tzn. do 

sierpnia 2019r. Zatem kolejny przetarg to wydłużenie czasookresu rozpoczęcia działań 

inwestycyjnych, a tym samym zwiększone koszty wykonania po stronie wykonawcy. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 12 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie gminy Więcbork” przedstawił radnym Dyrektor ZGK w Więcborku  

p. Adam Kubiak 

 

 

Zgodnie z art. 19 ust.1 ustawy z dnia 7 czerwca 2001r.o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  

i zbiorowym doprowadzaniu ścieków (Dz. U z 2018r. poz. 152 ze zm.), Rada gminy, na 

podstawie projektów regulaminów dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

opracowanych przez przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne, przygotowuje projekt 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków oraz przekazuje go do 

zaopiniowania, do organu regulacyjnego zawiadamiając o tym przedsiębiorstwa 

wodociągowo-kanalizacyjne. W dniu 23 listopada 2018r. wpłynęło do Rady Miejskiej  

w Więcborku postanowienie z dnia 19 listopada 2018r. Dyrektora  Regionalnego Zarządu 

Gospodarki Wodnej w Bydgoszczy, opiniujące negatywnie projekt regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków przyjęty przez Radę Miejską w Więcborku uchwałą Nr 

XLVI/348/18 w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie gminy Więcbork, celem przekazania go do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu z dnia 29 sierpnia 2018r. Po uwzględnieniu uwag organu regulacyjnego 

sporządzono nowy projekt regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

gminy Więcbork. Zmiany polegały głownie na usunięciu zapisów, które były powieleniem 

tych znajdujących się już w ustawie, bądź dopisaniu wyrażeń, czy zwrotów 

doprecyzowujących zapisy. W związku z powyższym konieczne jest podjęcie niniejszej 

uchwały celem ponownego zaopiniowania regulaminu przez Dyrektora Regionalnego 

Zarządu Gospodarki Wodnej w Bydgoszczy. 
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Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję pytając, jaka stawkę proponują „Wody Polskie” 

za 1m³ wody? 

 

Dyrektor ZGK powiedział, że ubolewa nad tym, że było powiedziane, iż opłata zmienna 

która obowiązywała w roku 2018 i na rok 2019 jest opłatą na warunkach preferencyjnych. 

Miała ona być na poziomie 0,75 zł za m³, później ustalono ją  od opłat na cel przeznaczenia 

wody pobieranie uzdatnianie i zaopatrywanie ludności, na poziomie 0,68 zł za m³. Opłata 

stała to koszt 500,00 zł za m³. wszystko miało pozostać na poziomie opłat z roku 2017 za 

korzystanie ze środowiska na rzecz Urzędu Marszałkowskiego. W ubiegłym roku koszty 

ZGK wyniosły 45.000,00 zł tj. za półrocze 2017r. ZGK zapłaciło 51.000,00 zł i za następne 

dwa kwartały kwota wyniesie 40.000,00 zł. Zatem te koszty nie wyjdą 45.000,00 zł,  

a 90.000,00 zł. 

 

Radny Stanisław Wegner pytał o cenę wody. 

 

Cenę wody ustala Przedsiębiorstwo Wodociągowo-Kanalizacyjne – Dyrektor ZGK. 

 

Czyli Pan proponuje cenę za wodę i ścieki – radny Wegner. 

 

Tak, wynika to z kalkulacji. Proces tworzenia taryfy jest bardziej skomplikowany i wymaga 

dłuższych objaśnień. Mogę powiedzieć np. że do taryfy mogliśmy uwzględnić podwyżkę płac 

na poziomie 2%. Jeżeli chodzi o uwzględnienie wzrostu cen energii elektrycznej, to do taryfy 

można było też wziąć ją na poziomie 2%. Natomiast od 1 stycznia 2019r umowa, która 

została podpisana, to wzrost sprzedaży energii na poziomie 67%. Mówi się, że ceny energii 

mają powrócić do poziomu z czerwca 2018r. Nie jestem, co do tego przekonany. Póki co, 

ZGK płaci 60% więcej, a założenia były takie, że będzie to zwyżka tylko o 2%. Poza tym nie 

wiem, jaka będzie cena dystrybucji energii, bo w tej chwili mówię tylko o sprzedaży energii, 

a ta podejrzewam również wzrośnie i to na poziomie wyższym niż 2%. Procedura ustalania 

taryf wygląda w ten sposób, że opiniują je  Wody Polskie, one zatwierdzają taryfy– Dyrektor 

ZGK 

 

Przewodnicząca RM pytała czy stawki taryf zaopiniowane są przez Wody Polskie na trzy 

lata. 

 

Tak, zaopiniowane są na trzy lata z możliwością skrócenia tego czasu. Ustawa przewiduje, że 

jeżeli w trakcie obowiązywania taryfy wynikną jakieś nowe warunki ekonomiczne np. wzrost 

cen energii elektrycznej, to niektóre przedsiębiorstwa występowały o skrócenie taryfy. 

Wówczas do zaopiniowania idzie nowa taryfa, która również obowiązywać będzie trzy lata. 

Mam obawę, że jeżeli prąd pozostanie na tym poziomie, to naszą firmę będzie ona kosztowała 

200.000,00 zł. - Dyrektor ZGK. 

 

 

Przewodnicząca RM w kontekście zapowiedzi medialnych, przyjmowała że Zakład wystąpił 

do zakładu energetycznego o renegocjację umowy. 

 

ZGK w Więcborku bierze udział w przetargu przez Pomorską Grupę Kapitałową, która 

organizuje na wolumen 19 tys. MW/h i cały czas rozmowy te prowadzi właśnie ta grupa. 

Dostarczyciel energii ma czas do końca marca na powrót do cen na poziomie czerwca 2018r.  

Do czasu rozstrzygnięcia tej kwestii ZGK nie występuje do Wód Polskich z żadnymi 

wnioskami – Dyrektor ZGK.  
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Burmistrz Więcborka zabierając głos w temacie przyznał, że rzeczywiście, to o czym mówił 

Dyrektor rzeczywiście ma miejsce. Urząd Miejski również otrzymał zapytanie od firmy, która 

wygrała przetarg, czy chce otrzymywać faktury według stawek, które zostały ustalone  

w przetargu, czy czekamy na zmiany. Jeżeli chodzi o samą sytuację, w której znalazło się 

wiele samorządów i jednostek, obowiązuje wszystkich również w tym przypadku prawo 

zamówień publicznych, a to przewiduje rozwiązania, które nie do końca są w stanie 

zrekompensować wzrost cen, które w przetargu zostały osiągnięte, ponieważ przepisu mówią, 

ze cenę-stawkę można renegocjować jeżeli zaistnieją pewne przesłanki ale mowa jest przy 

tym o obniżce maksymalnie do 50% wartości zamówienia. To nie zrekompensuje jst wzrostu 

cen, czyli powrotu do poziomu cen z roku 2018. Trwają analizy prawne, bo temat jest 

złożony. O ile dla osób fizycznych zostało to rozwiązane ustawowo, o tyle w przypadku jst 

pewne rzeczy nie są doprecyzowane w ustawie i jest z tym problem. Burmistrz wyraził 

nadzieję, że ustawodawca również w tej kwestii pomoże, nie tylko samorządom, bo są to 

naprawdę ogromne środki. 

 

Radny Wegner prosił o podanie, jak będzie różnica w stawce za ścieki i wodę pomiędzy 

rokiem ubiegłym a bieżącym. 

 

Konkretnie nie pamiętam ale różnice procentowe to 2%-3% - Dyrektor ZGK. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Z obrad ubył radny Jan Antczak /obecnych 11 radnych/ 

 

Projekt uchwały w sprawie w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Więcbork na cele niezwiązane  

z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu omówił Kierownik Referatu UM  

w Więcborku p. Tomasz Fifielski 

 

Zajęcie pasa drogowego na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem 

i ochroną dróg wymaga zezwolenia zarządcy drogi w drodze decyzji administracyjnej. 

Wydając zezwolenia na zajęcia pasa drogowego organ ten zobowiązany jest do pobrania 

opłaty ustalonej jako iloczyn liczby metrów kwadratowych zajętej powierzchni pasa 

drogowego, stawki opłaty za zajęcie 1 m2 i liczby dni zajmowania pasa. Ustalenie wysokości 

opłaty za zajęcie 1 m2 pasa drogowego należy do kompetencji Rady Miejskiej. Przedłożony 

projekt uchwały ustala wysokość opłaty za 1 m2 zajętego pasa drogowego z uwzględnieniem: 

rodzaju elementu zajętego pasa drogowego (jezdnia, chodnik, itp.), procentową wielkość 

zajmowanej szerokości jezdni, rodzaj zajęcia pasa, rodzaj urządzenia lub obiektu 

budowlanego umieszczonego w pasie drogowym. Niniejsza uchwała ustala wysokość stawek 

opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Więcbork na cele 

niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu. Zainkasowana opłata 

stanowić będzie dodatkowe źródło dochodów budżetu gminy. Za niepełny rok kalendarzowy 

wysokość stawki opłaty obliczana jest proporcjonalnie do liczby dni umieszczenia w pasie 

drogowym lub na drogowym obiekcie inżynierskim. Projekt niniejszej uchwały został 

wywołany w związku z pismem, jakie wpłynęło do Rady Miejskiej w Więcborku odnośnie 

budowy nowoczesnej sieci światłowodowej w ramach współfinansowanego ze środków Unii 

Europejskiej Programu Operacyjnego „Polska Cyfrowa”. Załącznikiem do wniosku  

w sprawie obniżenia stawki za umieszczanie w pasie drogowych linii światłowodowych do 

kwoty 5,00 zł dołączone zostało pismo Ministra cyfryzacji, który wskazuje, że uruchomienie 

Ogólnopolskiej Sieci Edukacyjnej, połączy wszystkie szkoły w Polsce i zapewni im szybki 

dostęp do Internetu. Umożliwi to nową jakość kształcenia w oparciu o dostęp do 
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nowoczesnych narządzi i treści edukacyjnych oraz transfer wiedzy  i doświadczeń pomiędzy 

jednostkami edukacyjnymi. Pozwoli to wyrównać szanse edukacyjne wszystkich uczniów  

w Polsce, zwłaszcza tych mieszkających w małych miejscowościach i wsiach. Zatem 

przychylając się do powyższego proponuje się obniżyć dotychczas obowiązującą stawkę 

w tym zakresie tj. 10,00 zł do poziomu 5,00 zł. Projekt jest sygnałem dla Ministra Cyfryzacji, 

że Gmina Więcbork daje „zielone światło” dla inwestycji dotyczących sieci 

światłowodowych. 

 

Burmistrz Więcborka podał, że w tej chwili realizowanych jest kilka projektów tego typu  

i jednym z nich objęta ma być również gmina Więcbork. Nikt nie chciałby takiej sytuacji, 

kiedy projekt będzie wykonywany przez firmę zewnętrzną i ze względu na stawkę 

obowiązująca dziś miałby powstać jakiś problem. Obniżenie tej stawki do 5,00 zł na pewno 

nie spowoduje znaczących zmian w dochodach budżetu Gminy, natomiast wszyscy mają 

świadomość, jak ważna jest sieć komunikacyjna, infostrada itd. To jest przyszłość i coś co jest 

potrzebne w każdej miejscowości. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął punkt porządku obrad i przystąpiono do zaopiniowania 

projektu uchwały. 

 

Obecnych 11 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W sprawach różnych Kierownik referatu UM w Więcborku p. Tomasz Fifielki 

przedstawił do zaopiniowania wnioski dwóch rolników w sprawie podcięcia pielęgnacyjnego 

drzew rosnących w pasie Alei Dębowej w Sypniewie. Grunty ww. graniczą z tym pomnikiem 

przyrody, a drzewa wchodzą zarówno w pas ziemi uprawnej, jak i w pas drogowy. Wizja 

lokalna w terenie potwierdziła konieczność podcięcia gałęzi ale z uwagi na status Alei 

Dębowej, do podjęcia dalszych działań w tym zakresie, konieczna jest zgoda tj. pozytywna 

opinia właściwej rzeczowo Komisji Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodniczący Komisji przystępując do głosowania zapytał kto z radnych jest za 

pozytywnym zaopiniowaniem powyższego wniosku w sprawie dokonania podcięcia gałęzi 

drzew przy Alei Dębowej w Sypniewie. 

 

 

Obecnych 11 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

Przewodniczący Komisji 

Rolnictwa /…/ 

 

Stanisław Piłka 


